
L Arsm0de i Fjordbyernes Netv arrk27. marts 2023- styregruppens beretning

Efter en stor indsats fra projektgruppen blev Fjordbystierne med udgangspunkt i

Doverodde fardiggjort, indviet og taget i brug i eFeriret 2u-22. Projektet er f6rste del
af en samlet plan for et net af vandreruter fra Ydby i syd til Vilsund i nord. Der er
ans@gt om midler til Ydbystierne, som forventes pibegyndt i 5r i samarbejde med
Sydthyklyngen. Hvis alt gdr efter planen, kommer turen til Heltborg neste 6r. Med
projektet lever Fjordbyernes Netverk i hoj grad op til mAlsatningen om at Oge

muligheden for at gennemfore storre projekter og skabe sammenheng og
gennemslagskraft ved projekta nsogninger.

Den overordnede milsetning er at fremme udvikling af tiltag, der kan Oge

bosetning i omridet. I den forbindelse vil vi arbejde for at f6 etableret en cykel- og
gangtunnel under hovedvejen ved Brandsholmvej. En sidan vil forbinde Heltborg -
omrSdet med Hurup pi en trafiksikker mide for cyklister og giende. Det er
n0dvendigt med sikre skoleveje, hvis vi skal bevare bosetningen i landomr6derne.
Det er jo et paradoks, at det har taget hen ved 20 6r at fi bebygget blot halvdelen af
nogle af kommunens bedst beliggende byggegrunde pi Fjordsiden i Heltborg.
Afstanden til Hurup er 5 minutter i bil, men der er ingen sikker cykelvej. Er det
realistisk med en tunnel? Hvorfor ikke? Det kunne lade sig gore ved Koldby for nogle
6r siden.

I Vilsund er der krafter som arbejder for en cykelstitil Skyum. Det vil vi naturligvis
gi ind i, og vi vil ogsi arbejde for en tiltrangt cykelsti mellem Skyum og Koldby.
Netop omkring Skyum har der i de seneste 5r veret rift om mindre ejendomme til
salg. Mange unge og bornefamilier har sl6et sig ned i omr6det. Det viser, at der er
interesse for at etablere sig i naturnere omrider, hvor der er et starkt fallesskab.
Det ville vere Onskeligt, hvis der fra kommunens side ogsd kunne 6bnes mulighed
for at bygge nyt i attraktive landomrider.

Fjordbyernes Netvark er medlem af Thy Turistforening. Michael Tinggaards
beretning fra den seneste generalforsamling er rystende lasning. Michael har
trukket sig som formand i protest mod kommunens behandling. ForhSbentlig giver

beretningen stof til eftertanke hos bdde forvaltning og folkevalgte.

Vi har brug for udvikling iThisted kommune - ikke afvikling!
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